
開授課程大綱
*課程大綱包括:修課條件、課程目的、課程內容、上課方式、成績評量、參考書目….等

課程名稱: 進階精神科床心理實習三

課程大綱：本課程的內容以進階的臨床心理的實務學習為主，包含門診與病房

會談與心理治療。授課教材依修課學生的興趣由授課教師彈性安排。課程進行方

式以臨床實習與督導討論，修習學生需主動參與。

學分數：每學期 2學分。 

臨床督導：台大精神部–胡海國醫師

實習地點：台大精神部 

預修課程：本課程的授課對象以臨床組博士班、具有臨床心理師證照、且修習過

高等臨床心理學（一）的學生。

課程名稱: Advanced Clinical Practicum in Psychiatry(Ⅲ)

The course is designed for students of clinical psychology to have advanced training 

on clinical work, including clinical interview, assessment, and therapy for outpatients 

and inpatients. The fields in focus depend upon the interests of students. Students are 

expected to take an active role in the course.

Participants: Doctoral student of clinical psychology, with the license of clinical 

psychologist, and having completed the advanced clinical psychology I, II, and III.

Supervisor: Hai-Gwo Hwu

Institute: Department of Psychiatry, National Taiwan University Hospital


